

中国外语教育

Foreign Language Education in China

第1卷 第2期 2008年5月

目 录

外语教育政策研究

作为外语的汉语教学..... 胡壮麟 5

外语教学研究

任务教学法——从理论到实践的探讨..... 陈慧媛 13

外语学习者与外语学习研究

课文背诵与模仿——成功英语学习者的学习经验..... 丁言仁 21

语言学习策略与独立学院英语学习者的性别差异的关系研究..... 周绵绵 29

语际语（中介语）研究：35年的发展轨迹..... 刘绍忠 36

外语教育技术

语料库与语言教育..... 肖忠华 许家金 50

外语专业课程教学改革

跨文化意识与自我反思能力的培养——“语言与文化”、“跨文化交际”课程

 教学理念与实践..... 高一虹 61

开设本科生“语言学导论”课程的得与失..... 蓝 纯 71

Selected English Abstracts 80

本刊稿约..... 83

Foreign Language Education in China

Vol. 1, No.2, May 2008

Contents

Teaching Chinese as a foreign language	Hu Zhuanglin	5
Task-based language teaching: from theory to practice.....	Chen Huiyuan	13
Text memorization and imitation: the practices of successful Chinese learners of English	Ding Yenren	21
A study of the relationship between language learning strategies and genders of independent college students.....	Zhou Mianmian	29
Interlanguage research: its trajectory of 35 years of development	Liu Shaozhong	36
Corpora and language education	Xiao Zhonghua & Xu Jiajin	50
Developing learners' intercultural awareness and competence of self-reflection —teaching belief and practice of “Language and Culture” and “Intercultural Communication”	Gao Yihong	61
How to teach “Introduction to Linguistics” to undergraduates.....	Lan Chun	71
Selected English Abstracts		80
Subscription Requirements		83